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Zápis č.  03/2018 (03)  

z řádného zasedání Akademického senátu Fakulty technologické 
konaného dne 29. ledna v zasedací místnosti 230, 

v budově U15, Vavrečkova 5669, Zlín 

 

Přítomni: doc. Staněk, Dr. Julinová, doc. Mlček, doc. Mráček, Dr. Navrátilová,  

Dr. Rouchal, Bc. Dlabajová, Ing. Hýlová, Ing. Janoštík, Ing. Koláčková,  

M. Křenková (11 členů) 

Stálí účastníci zasedání: doc. Buňka, doc. Čermák, Dr. Šenkárová, Dr. Mrkvičková,  

Bc. Vodinská, Ing. Totková 

Program:  

1. Kontrola zápisu.  

2. Stav plnění usnesení AS FT.  

3. Projednání programu zasedání. 

4. Projednání návrhu „Statut Fakulty technologické UTB ve Zlíně“. (děkan) 

5. Různé.  

Jednání zahájil a řídil předseda AS FT doc. Staněk. 

Předseda AS FT doc. Staněk přivítal všechny přítomné členy senátu a členy Vedení fakulty 

na zasedání senátu. Sdělil, že je přítomno všech 11 členů, senát je usnášeníschopný.  

ad 1)  Kontrola zápisu    

Předseda AS FT doc. Staněk požádal přítomné členy senátu, zda mají připomínky,  
popř. doplňující návrhy k zápisu č. 02/2018 (02).  

NÁVRH USNESENÍ AS FT č. 01/03/2018  

Akademický senát FT schválil zápis č. 02/2018 (02) ve znění zveřejněném v informačním 

systému FT UTB ve Zlíně.  

HLASOVÁNÍ  

PRO    11  

PROTI     0  

ZDRŽEL SE     0 
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Návrh byl přijat. 

USNESENÍ AS FT č. 01/03/2018 

Akademický senát FT schválil zápis č. 02/2018 (02) ve znění zveřejněném v informačním 

systému FT UTB ve Zlíně.  

ad 2)  Stav plnění usnesení AS FT.  

Předseda AS FT doc. Staněk sdělil, že na zasedání AS FT č. 02/2018 ani na předchozích 

jednáních nebyla přijata usnesení vyžadující kontrolu plnění. 

ad 3) Projednání programu zasedání 

Předseda AS FT doc. Staněk představil návrh programu dnešního zasedání a požádal 

přítomné, zda mají připomínky, příp. doplňovací návrhy k představenému programu 

zasedání.  

NÁVRH USNESENÍ AS FT č. 02/03/2018 

Akademický senát FT schválil program řádného zasedání AS FT.  

1. Kontrola zápisu.  

2. Stav plnění usnesení AS FT.  

3. Projednání programu zasedání. 

4. Projednání návrhu „Statut Fakulty technologické UTB ve Zlíně“. (děkan) 

5. Různé.   

 HLASOVÁNÍ 

PRO    11 

PROTI      0 

ZDRŽEL SE      0 

Návrh byl přijat. 

USNESENÍ AS FT č. 02/03/2018 

Akademický senát FT schválil program řádného zasedání AS FT.  
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1. Kontrola zápisu.  

2. Stav plnění usnesení AS FT.  

3. Projednání programu zasedání. 

4. Projednání návrhu „Statut Fakulty technologické UTB ve Zlíně“. (děkan) 

5. Různé. 

 

ad 4) Projednání návrhu „Statut Fakulty technologické UTB ve Zlíně“.  (děkan) 

Předseda AS FT doc. Staněk informoval o průběhu projednávání Statutu na minulém 

zasedání senátu. Požádal děkana o vyjádření k předloženému materiálu. 

Děkan sdělil, že připomínky projednávané na posledním zasedání řádného senátu byly 

zapracovány a materiál byl znovu zaslán ve formátu změn a v čistopise členům senátu. 

Děkan zároveň informoval o změně v čl. 24 odst. 3, kdy členové AS FT doporučili vyloučit 

slovo proděkana. Dle uvážení děkan slovo „proděkan“ ponechá v odst. 3 z důvodu, že 

proděkan může být v určitém případě zároveň i statutárním zástupcem děkana a také 

statutárním zástupcem ředitele ústavu. V tomto případě by mohlo dojít ke konfliktu 

zájmů. 

Děkan dále sdělil, že funkční období členů VR FT konzultoval s předsedkyní AS UTB 

Ing. Macháčkovou a prorektorem prof. Sedlaříkem. Nedoporučují vymezení v čl. 19 

vložením slov „nejvýše čtyřleté“. 

Děkan informoval o změně v čl. 46, který byl upraven doplněním odstavce. 

Předseda AS FT doc. Staněk poděkoval za představení a dotázal se děkana, zda 

připomínky byly zapracovány do materiálu, který byl upraven tajemnicí senátu přímo na 

zasedání nebo je zapracoval do předchozí předložené verze. 

Děkan odpověděl, že připomínky byly provedeny do verze se sledováním změn 

v materiálu, který zaslal na předchozí řádné zasedání senátu a to do verze ze dne 

22. 1. 2018. 

Předseda AS FT doc. Staněk se dotázal na čl. 46 přechodná ustanovení. 

Děkan vysvětlil, že tento článek je ponechán z důvodu stávající Vědecké rady FT, kdy dle 

dosud platné verze Statutu jsou členové VR FT jmenováni na shodné období s funkčním 

obdobím děkana. 

Předseda AS FT doc. Staněk uvedl, na jmenovacím dekretu členů VR je stanoveno jen 

datum jmenování a ne do kdy jmenování platí. 
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Předseda AS FT doc. Staněk požádal tajemnici senátu o přinesení jmenovacího dekretu 

člena VR FT. 

Tajemnice senátu předala k nahlédnutí jmenovací dekret člena VR FT předsedovi senátu  

doc. Staňkovi, který nahlas členům senátu přečetl, co vše je uvedeno na jmenovacím 

dekretu. 

Děkan sdělil,  že panuje-li shoda, pak se může vypustit odst. 1 v čl. 46. 

Předseda AS FT doc. Staněk pokračoval dotazem ohledně odst. 3 v čl. 24, kde oproti 

doporučení AS FT a dvou anket, které proběhly napříč akademickou obcí FT, je přidána  

i neslučitelnost zástupce ředitele a proděkana. 

Děkan sdělil, že toto hlasování akademické obce není pro nikoho závazné a vnímá je jako 

doporučení.  

Doc. Mlček se domnívá, že by děkan měl akceptovat výsledky „referenda“, navíc slovo 

„proděkan“ (jakožto neslučitelné osoby se zástupcem ředitele ústavu), již bylo 

v posledním projednávání statutu vyjmuto (čl. 24 odst. 3). 

Děkan znovu zopakoval, že výsledky nejsou závazné a členové AS FT by měli především 

zvážit, zda je toto systémové či nikoliv. 

Doc. Mráček se dotázal, proč  se děkan ptá akademické obce a poradních orgánů (RSP, 

Kolegium děkana) na názor, když si rozhodnutí stejně nakonec udělá jen a pouze podle 

sebe a nedbá na doporučení těchto orgánů. Je samozřejmé, že jako děkan na to má právo, 

ale pokud v naprosté většině případů, kdy se jedná o různá strategická rozhodnutí, 

doporučení zcela ignoruje, pak je téměř zbytečné dělat různé ankety a ptát se na názory 

druhých. 

Děkan sdělil, že názor poradního orgánu si rád vyslechne, ale za zpracování v materiálu 

odpovídá odpovědná osoba (děkan), která se rozhodne. Poradní orgán nenese 

odpovědnost za předložený materiál na rozdíl od odpovědné osoby. 

Předseda AS FT doc. Staněk sdělil, že z celé řady důvodů by bylo vhodné dořešit finální 

verzi Statutu na dnešním zasedání. 

Děkan sdělil, že by byl také rád, aby členové senátu návrh dokumentu dnes  

(tj. 29. 1. 2018) schválili, a navrhuje členům senátu možnost kompromisního řešení. 

Navrhuje doplnit neslučitelnost zástupce ředitele a proděkana, který je statutárním 

zástupcem děkana. 

Předseda AS FT doc. Staněk se dotázal, zda je někde ve vnitřních předpisech definován 

statutární zástupce, aby nebyl v předloženém materiálu zaváděn nový pojem.  
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Doc. Mráček se dotázal, zda je pojem statutární zástupce děkana někde definován. 

K danému tématu proběhla širší diskuze. 

Předseda AS FT doc. Staněk požádal členy senátu o vyjádření svého názoru,  

zda děkanem navrhované znění (neslučitelnost zástupce ředitele a proděkana) je pro ně 

akceptovatelné.  

Žádný z přítomných členů se nevyjádřil souhlasně. 

Předseda AS FT doc. Staněk se dotázal předkladatele, zda má nechat hlasovat 

o předložené verzi, nebo bude navržena změna. 

Děkan sdělil, že akceptuje návrh AS FT týkající se vypuštěním slova „a proděkana“  

z odst. 3 čl. 24. 

Dr. Julinová informoval, že v předložené verzi jsou ještě drobné formální nedostatky 

týkající se především formátování dokumentu. 

NÁVRH USNESENÍ č. 03/03/2018 

AS FT schválil návrh Statutu Fakulty technologické UTB ve Zlíně s vypuštěním  

odst. 1 čl. 46 a změny věty v čl. 24 odst. 3: „Výkon funkce zástupce ředitele ústavu je 

neslučitelný s výkonem funkce děkana“ a úpravou připomínek formálního charakteru. 

HLASOVÁNÍ 

PRO   11 
PROTI    0 
ZDRŽEL SE    0 

Návrh byl přijat. 

USNESENÍ AS FT č. 03/03/2018 

AS FT schválil návrh Statutu Fakulty technologické UTB ve Zlíně s vypuštěním  

odst. 1 čl. 46 a změny věty v čl. 24 odst. 3: „Výkon funkce zástupce ředitele ústavu je 

neslučitelný s výkonem funkce děkana“ a úpravou připomínek formálního charakteru. 

Předseda AS FT doc. Staněk sdělil, že návrh v daném znění byl schválen a materiál bude 

po zaslání představen na řádném zasedání AS UTB dne 6. 2. 2018. 
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ad 5) Různé 

Předseda AS FT doc. Staněk sdělil, že se děkan dopředu omlouval z případného řádného 

zasedání AS FT, které by mělo proběhnout v pondělí dne 5. 2. 2018, z důvodu čerpání 

řádné dovolené.  

Předseda AS FT doc. Staněk navrhl, aby v daném termínu proběhlo ustavující zasedání 

Ekonomické komise AS FT od 13:00 h. 

Předseda AS FT doc. Staněk navrhl termín řádného zasedání AS FT a to v pondělí  

dne 12. 2. 2018 od 13:00 h v zasedací místnosti 230/LCFT. 

Předseda AS FT doc. Staněk sdělil, že na toto řádné zasedání AS FT bude předložena 

k projednání „Zpráva o činnosti AS FT za rok 2017“. 

Požádal členy AS FT o vyjádření k navrženému termínu řádného zasedání AS FT. 

NÁVRH USNESENÍ AS FT č. 04/03/2018 

Akademický senát schválil termín řádného zasedání a to v pondělí dne 12. 2. 2018  
od 13:00 h v zasedací místnosti 230/U15. 

HLASOVÁNÍ 

PRO   11 
PROTI    0 
ZDRŽEL SE    0 

Návrh byl přijat. 

USNESENÍ AS FT č. 03/02/2018 

Akademický senát schválil termín řádného zasedání a to v pondělí dne 12. 2. 2018  
od 13:00 h v zasedací místnosti 230/U15. 

Předseda AS FT doc. Staněk otevřel bod Různé. 

Doc. Mráček informoval členy senátu AS FT UTB ve Zlíně o současné situaci ohledně Rady 

studijních programů (RSP), která byla pokynem děkana zrušena a byly ustanoveny rady 

tři (v oblasti Chemie, Potravinářství a v oblasti vzdělávání Strojírenství, technologie a 

materiály). Členové Kolegia děkana nedoporučili doc Buňkovi zrušení původního složení 

Rady studijních programů, která byla záměrně jen jedna a byla složena ze všech 

akademických pracovníků, kteří mají co do činění se studijními obory realizovanými na 

půdě FT. Důvodem jediné RSP byl fakt, že z hlediska procesu schvalování studijních plánů 

a jejich změn, byla tato mnohem úspornější jak časově, tak obsahově. Díky jedné RSP bylo 

dosaženo především zrušení duplicitních předmětů a došlo k vzájemným dohodám ve 
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výuce mezi jednotlivými ústavy. Děkan nereflektoval nesouhlasná stanoviska KD a RSP a 

vrátil se k původním třem Radám studijních programů, které podle většiny zúčastněných 

jsou zbytečným krokem zpět, a z hlediska podstaty věci bude zcela jistě docházet k novým 

duplicitám. Další podstatnou informací je fakt, že většina členů nových RSP nepodepsali 

jmenovací dekrety. Situace se začíná stávat poměrně kritickou z pohledu připravovaných 

nových akreditací, které jsou zasílány na Národní akreditační úřad (dále jen „NAU“).  

Děkan sdělil, že původní složení RSP (zahrnující především ředitele ústavů) nevyhovovalo 

Studijnímu a zkušebnímu řádu UTB, jehož účinnost nabyla 1. 9. 2017. Klíčová osoba pro 

fungování je garant studijního programu, který je členem RSP. Stávající složení RSP, které 

fungovalo do srpna, nebylo z pohledu legislativy takto možné.  

Děkan se proto rozhodl jmenovat tři nové rady studijních programů a to z hlediska 

odbornosti, která by měla především rozhodovat.. Jako příklad uvedl situaci, kdy  

o studijním programu z oblasti vzdělávání strojírenství, materiály a technologie budou 

spolurozhodovat osoby z oblasti vzdělávání potravinářství bez znalosti problematiky  

(a naopak). Takové osoby jsou pak vyzývány k hlasování. Rady studijních programů  

by měly být orgány odbornými nikoliv politickými. Myšlenka byla sestavena tak, aby 

primárně odborníci z daného studijního programu byly členy dané Rady studijního 

programu. Problém, který se musí řešit, je ten, že veškeré předpisy jsou psány  

na studijní programy, ale na fakultách dobíhají studijní obory. Rozpor, který byl  

na dnešním zasedání diskutován je spíše legislativní, tzn., že někteří členové daných rad 

nedostanou jmenování členem rady studijního programu, ale stanou se členy rady  

na základě svého postavení garanta oboru, resp. programu. 

Předseda AS FT doc. Staněk upozorňoval na změny z hlediska legislativy a to ohledně 

názvosloví. Zároveň požádal děkana, aby pokyn děkana k Radě studijního programu byl 

vydán formou Směrnice děkana, která bude předložena k projednání na AS FT. 

Děkan sdělil, že je nyní platný pokyn děkana k RSP. Do budoucna nemá problém nahradit 

tento pokyn směrnicí děkana. 

Doc. Mráček sdělil, že na RSP pro oblast Chemie se nejednalo pouze o formální náležitosti 

jmenovacího dekretu, ale byly vyřčeny faktické poznámky, že se jedná 

o nekoncepční řešení a budou vznikat problémy v duplicitách předmětů.  Je zapotřebí řešit 

důležité věci a být konstruktivní, přičemž schvalovací proces má být rychlý 

a účinný, což vznik tří RSP rozhodně nezajistí. 

Proběhla další diskuze k danému tématu ohledně Rady studijního programu. 

Předseda AS FT doc. Staněk informoval, že u ostatních fakult UTB mají pouze jednu Radu 
pro studijní programy, kdy předseda je buď děkan, nebo proděkan. 



 

Strana8 z 9 

 

Předseda AS FT doc. Staněk se dotázal děkana, jak bude postupovat v případě, že někteří 
akademičtí pracovníci nepodepíšou členství v RSP a rezignují na pozici garanta 
programu/oboru. 

Děkan sdělil, že se uvidí, jak budou rady do budoucna fungovat. Zhodnotí se efektivnost 
tohoto rozhodnutí a podle toho se po roce rozhodne a jak se bude dále jednat. 

Doc. Mráček požádal, aby senát doporučil děkanovi vydat směrnici děkana k Radě 
studijních programů. 

Děkan sdělil, že se situace uklidní, nyní členové jednají v afektu a je zapotřebí vyřešit 
danou situaci. 

Doc. Mráček je znepokojen nad danou situací, nejen z pozice ředitele ústavu, ale i jako 
člena senátu. Proces schvalování jakéhokoliv dokumentu je velmi vyčerpávající  
a nemyslí si, že by všichni jednali v afektu.  

Děkan vyzval, aby se doc. Mráček nestavěl ke všemu oportunisticky. Nechá na jeho 
posouzení, zda bude dále spolupracovat v poradních sborech, nikdo ho nenutí, je to jeho 
svobodné rozhodnutí, zda bude vykonávat dané funkce.  

Děkan dále argumentoval velikostí jedné společné RSP, která by se nevešla do zasedací 
místnosti a neschopností se domluvit v takovém velkém počtu.  

Prod. Šenkárová uvedla, že celkový počet povinných členů tj. garantů SP činí 16 osob 
a když se přidají i ředitelé ústavů je to celkem 21 členů. V současné době na KD se schází 
20 členů. 

Doc. Mráček se ohradil s tím, že se rozhodně nestaví k dané věci oportunisticky, ale snaží 
se být maximálně konstruktivní, což ale neznamená, že mají všichni mlčet a jen slepě 
souhlasit se vším, co pan děkan prosazuje silou a co není schopen řádně zdůvodnit. 
Názory, které výše uvedl, nejsou jen jeho, ale shodnou se na nich téměř všichni členové 
Kolegia děkana i původní RSP. To znamená, že problém bude pravděpodobně trochu jinde 
a děkan by se měl alespoň pokusit naslouchat většinovému názoru. To je ostatně princip 
demokracie, která by měla být ctěna na akademické půdě především. 

Předseda AS FT doc. Staněk se dotázal děkana, zda pokyn děkana k RSP byl představen na 
Vedení fakulty, není si vědom, že byl materiál na tomto místě projednán. 

Děkan sdělil, že pokyn děkana byl vydán přímo bez představení Vedení fakulty, a to 
z důvodu časové tísně a účinnosti Studijního a zkušebního řádu UTB. 

NÁVRH USNESENÍ AS FT č. 05/03/2018 

Akademický senát FT doporučuje děkanovi FT vydat vnitřní normu dle čl. 4 odst. 3 
Studijního a zkušebního řádu UTB ve Zlíně ve formě Směrnice děkana. 
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HLASOVÁNÍ 

PRO   11 
PROTI    0 
ZDRŽEL SE    0 

Návrh byl přijat. 

USNESENÍ AS FT č. 05/03/2018 

Akademický senát FT doporučuje děkanovi FT vydat vnitřní normu dle čl. 4 odst. 3 Studijního 
a zkušebního řádu UTB ve Zlíně ve formě Směrnice děkana. 

Předseda AS FT doc. Staněk poděkoval za připomínky a dotázal se na další připomínky  
do boru Různé. 

 Ing. Koláčková se dotázala na zaměstnanecké byty. 

- Tajemnice fakulty Bc. Vodinská odpověděla na možnosti ubytování 

zaměstnanců FT. 

Předseda AS FT doc. Staněk sdělil, že jsou připravené dokumenty na Stipendijní komisi 

ohledně vyplácení stipendia studentům za řádné zasedání v senátu a jednotlivých 

komisích. V případě, že nedojde k výplatě stipendia, je zapotřebí informovat tajemnici 

senátu Ing. Totkovou nebo předsedu AS FT doc. Staňka za účelem sjednání nápravy. 

Předseda AS FT doc. Staněk informoval členy senátu o 1. zasedání Sněmu RVŠ a volbě 

předsedy a místopředsedů Sněmu RVŠ. 

Předseda AS FT doc. Staněk poděkoval všem přítomným za účast na řádném zasedání 

senátu a ukončil zasedání Akademického senátu FT. 

 

Termín příštího řádného zasedání AS FT se uskuteční 

v pondělí dne 12. 2. 2018 od 13:00 h v zasedací místnosti 230/LCFT. 

 

Ve Zlíně dne: 29. 1. 2018 
Konec zasedání: 14:55 h. 
Zapsala: Ing. Jitka Totková  
 
  
                   doc. Ing. Michal Staněk, Ph.D. 
                                        předseda AS FT 


